



二零二四年三月 Mar 2024 / 第十九期 ISSUE 19

融匯科技 創建香港 WE INNOVATE, WE BUILD

加強溝通 支援業界 Strengthen Communication and Support to the Industry

發展局與基金秘書處一直致力加強與業界溝通,以更好更快地支援業界申請基金。根據2023年 的基金全面檢討報告,61%的受惠者認為一對一的諮詢服務在整個申請過程中至關重要。因此, 基金秘書處設立了CITF智能助理小幫手和諮詢服務台,以為申請人提供一對一的諮詢 服務。基金亦新增了外展隊伍,專門舉辦各類型外展活動和到訪工地,加強宣傳基金資訊。

The Development Bureau and CITF Secretariat has dedicated to enhance communication with the industry, with a view to assisting them with the application in a more effective and efficient manner. According to the industry survey conducted in 2023, 61% of beneficiaries found 1-on-1 consultation support particularly helpful throughout the whole application process. Therefore, CITF Secretariat has established a CITF WhatsApp Chatbot and an Advisory Station to provide 1-on-1 consultation service to applicants. CITF also established a designated Outreach Team to organise different outreach activities and site visits to enhance the promotion of CITF.

全新推出CITF智能助理小幫手 **Launching of new CITF WhatsApp Chatbot**

1好,多謝查詢基金資訊

為方便業界和大眾了解基金運作,基金秘書處推出了CITF智能助理小幫手,隨時隨地 解答申請人或公眾有關基金的查詢。CITF智能助理小幫手是以WhatsApp平台為媒介來 提供虛擬助理服務。它不單為業界和公眾提供多一種渠道獲得基金資訊,同時亦提高查詢 效率。申請人透過CITF智能助理小幫手查詢基金事宜,

比致電熱線或網上搜尋相關資訊更省時。

設基金常見問題,便利申請人或公眾分門別類查詢

可快速查詢資助範圍、申請資格、申請進度、等等

24小時全天候即時提供有關基金的資訊

To assist the industry and the public to better understand the operation of the CITF, CITF Secretariat has launched the "CITF WhatsApp Chatbot" to answer CITF enquiries anywhere and anytime. CITF WhatsApp Chatbot provides virtual assistance service via WhatsApp platform. It not only provides the industry and the public with one more channel to obtain CITF information, but also boosts efficiency in addressing enquiries. It is more time-saving for applicants to turn to CITF WhatsApp Chatbot for assistance than calling enquiry hotline or browsing for relevant information online.

- Upload CITF FAQs to facilitate the enquiries of applicants and the public under different categories
- Provide quick information on CITF fund scope, eligibility, application progress, etc
- Operate on a 24/7 basis

立即體驗 Chat Now!



+852 6190 4066





ttps://www.citf.cic.hk











諮詢服務台提供一對一諮詢服務 Advisory station to provide 1-On-1 consultation service

位於Megabox辦公室的諮詢服務台由基金團隊輪流值班,公眾可於星期一至五早上9時至下午6時(公眾假期除外)預約面談,同時亦可以致電專線與職員直接對話,獲取一對一的諮詢服務。服務台設立至今獲得業界一致好評,表示一對一諮詢能加強申請者對基金不同資助範圍的了解。基金團隊亦可就不同個案作出針對性建議,令申請基金流程更加順暢。

The Advisory Station located in the Megabox office is operated by the CITF Team on roster. It is open to the public from 9 am to 6 pm from Monday to Friday (excluding public holidays) for appointments. Interested parties can also call the dedicated hotline for 1-on-1 consultation with the staff direct. Since its establishment, the service has received unanimous praise from the industry, saying that it can enhance the industry's understanding of the CITF's different funding scopes. The CITF Team can also make case-specific suggestions to applicants, which makes the application process much smoother.



立即預約! Register now!

成立外展團隊接觸不同持份者 Outreach Team to reach out different stakeholders

基金外展隊由2023年7月成立至今一直積極進行基金推廣工作,包括到工地和公司探訪、舉辦研討會、發佈會,於大學、專業團體及商會活動期間擺設展覽攤位,舉行網絡研討會及動門。 會議等等,首要目的為通過可數量 會議等等,首要目的為通過可數量 會議等實地考察以了解不同申請者的需要。外展隊現已進行了超過100場外展活動,接觸超過2000名建築相關行業持份者和500多間公司,當中超過六成是分包商及中小企。外展隊為他們提供最新基金及科技資訊,以及準備和呈交申請的實用貼士。









CITF outreach team has been actively carrying out promotional work since its establishment in July 2023, including visits to construction sites and companies, holding seminars and briefing sessions, set ups of exhibition booths at the events of universities, professional institutions and trade associations, and organisation of webinars and online meetings, etc. The primary objective is to understand the needs of different applicants by meeting them face-to-face and even field visits. Outreach team has now conducted more than 100 outreach events, reaching out to over 2 000 stakeholders and over 500 companies, of which more than 60% are subcontractors and Small-to-Medium enterprises. Outreach team provided them with the latest CITF and technology information as well as practical tips on preparing and submitting applications.

安全智慧工地系統

為促進業界,特別是中小型企業,了解安全智慧工地系統的應用,發展局與基金秘書處最近聯同業界代表組成了一個安全智慧工地系統工作小組,並與安全智慧工地系統產品供應商溝通,就針對「高空工作」、「危險區域」及「起重吊運工序」三項高風險工作為不同類型和不同規模的建築工程設計數款安全智慧工地系統標準套餐,並提供產品供應商名單給業界參考、選擇及採用。其中三款主要套餐如下,詳情請瀏覽CITF網頁及基金申請平台。另外,工作小組亦繼續與業界商討,期望於短期內推出更多支援業界使用智慧工地的措施,包括採購支援和人員培訓等。



建議常用 安全智慧工地系統 的預設產品組合

預設產品組合 A

-20 -2C .
一座30層新建樓宇
工程項目(每層八伙)
(上蓋建築工程)

工期:

24 個月

工人數量:

100 人

項目	建議組合	產品
1		電子鎖系統
2	基本組合	移動設備操作危險區中不安全行為 / 危險情況的警報系統
3		人工智能安全監察系統
4		天秤區域中的不安全行為 / 危險情況的警報系統
5		密閉空間監控系統
6	其他可選 產品	前線員工智能監控設備
7		數碼化工地許可系統(高風險工作) - (5份表格)

預設產品組合 B

場境:

四座40層新建樓宇 工程項目(每層八伙) (上蓋建築工程)

工期:

24 個月

工人數量:

700 人

項目	建議組合	產品
1		電子鎖系統
2		移動設備操作危險區中不安全行為 / 危險情況的警報系統
3	甘士如人	人工智能安全監察系統
4	基本組合	天秤區域中的不安全行為 / 危險情況的警報系統
5		前線員工智能監控設備
6		數碼化工地許可系統(高風險工作) - (5份表格)
7		密閉空間監控系統
8	其他可選	工地機械、電動工具和梯具之數碼追蹤系統
9	產品	中央管理平台(CMP)
10		虛擬實境安全訓練 (使用頭帶式裝置)

預設產品組合 C

場境:

裝修及維修業 — 30層樓宇外牆維修項目

工期:

12 個月

工人數量:

10 人

項目	建議組合	產品
1	基本組合	電子鎖系統
2		數碼化工地許可系統(高風險工作) - (5份表格)
3		人工智能安全監察系統
4	其他可選 產品	密閉空間監控系統
5		前線員工智能監控設備

Smart Site Safety System

To facilitate the understanding of the industry, particularly Small and Medium Enterprises (SMEs), on SSSS implementation, the DEVB and the CITF Secretariat recently formed a Working Group with industry stakeholders and liaised with SSSS vendors to formulate three standard SSSS sample packages addressing the three high risk areas namely falling from height, dangerous zone and lifting operation in different building projects of different natures and different scales with the list of product suppliers for industry's reference, selection and adoption. For more details, please visit CITF website and CITF Application Portal. In addition, the Working Group continues discussion with the industry with a view to launching more measures to facilitate the industry's SSSS adoption in the short term, including procurement support and personnel training.



Sample SSSS Packages

Product Package A

0001
Single Building of 30-storeys of 8 flats/ storey (superstructure construction)
(

Duration:

24 months

No. of workers:

100 persons

Item	Suggestion	Product
1		E-lock sensor
2	Core	Anti-collision for Mobile Plants
3		Al camera danger zone monitoring system
4		Tower crane lifting zone monitoring
5	Optional	Confined space monitoring
6		Worker positioning, health monitoring
7		Permit-to-Work (PTW) System - for 5 forms

Product Package B

Use:

4 Buildings of 40-storeys of 8 flats/ storey (superstructure construction)

Duration:

24 months

No. of workers:

700 persons

Item	Suggestion	Product
1		E-lock sensor
2		Anti-collision for Mobile Plants
3	Core	Al camera danger zone monitoring system
4		Tower crane lifting zone monitoring
5		Worker positioning, health monitoring
6		Permit-to-Work (PTW) System - for 5 forms
7		Confined space monitoring
8	0 11 1	Digitized tracking of plants, equipment, toolsand ladders
9	Optional	Centralised Management Platform
10		VR Training (using headset)

Product Package C

Use:

RMAA / Minor works -External Wall Redecoration for a 30-storey

Duration:

12 months

No. of workers:

10 persons

Item	Suggestion	Product
1	1 2 Core 3	E-lock sensor
2		Permit-to-Work (PTW) System - for 5 forms
3		Al camera danger zone monitoring system
4	Optional	Confined space monitoring
5		Worker positioning, health monitoring

電話查詢 Enquiry: (852) 2100 9000 (請於選擇語言後,按其他可選產品"7"以聯絡基金秘書處 Please select option "7" for the CITF after the language selection)



(852) 2100 9000 (852) 2100 9090 enquiry@cic.hk ttps://www.citf.cic.hk









工地安全新世代 智慧工地建未來 New era of site safety Smart site for the future



部分安全智慧工地系統產品的主要功能簡介: Introduction on core functions of featured SSSS products:

電子鎖 e-lock sensor

以電子鎖和鑰匙系統管制危險區

Restrict access to hazardous area via electronic lock and key system





人工智能安全監察系統 Al Camera monitoring system

系統提供實時安全監察和警報提示監管人員, 以便及時處理安全風險, 例如進入危險區域及未 佩戴安全頭盔的工人

Provide real-time monitoring and issue instant warnings for safety risks like unauthorised entry to danger zone and workers without safety helmets











移動設備操作危險區中不安全行為/ 危險情況的警報系統 **Anti-collision for mobile plant**

如有障礙物進入預設範圍時,系統會發出聲音 警報和信號燈,從而保障機械附近工人的安全

> Generate alarms and signals when obstacles are detected in the operating area, thereby improving worker's safety when plants are in operation







天秤區域中的不安全行為/ 危險情況的警報系統 Tower Crane lifting zone monitoring

偵測天秤吊運區域的不安全行為或危險情況 並作出警報

Perform real time monitoring and issue alerts to avoid cranes collision









數碼化工地許可系統(高風險工作) e-PTW system

數碼化工作許可系統,為高危作業發出 數碼工作許可

Process e-permit-to-work for high-risk activities



5 前線員工智能監控設備 Worker positioning monitoring

以智能設備例如智能頭盔、智能手帶等監測 工人安全狀況

Monitor frontline staffs' and workers' safety and condition through smart devices such as smart helmet and smart wristband









安全智慧工地系統 預先批核產品清單 Pre-approved SSSS product list

基金統計數字

Funding
Statistics

獲批項目及總金額名單 (截至2024年2月29日) List of Approved Projects and Amount (as at 29 February 2024)	數量 Numbers	獲批總金額(港元) Amount(HK\$)
建築信息模擬培訓 Building Information Modelling (BIM) Training	799	3,350萬
建築信息模擬軟件及硬件 BIM Software and Hardware	1098	1.2 億
創新建築科技 Advanced Construction Technologies	1494	6.1 億
「組裝合成」建築法 Modular Integrated Construction	77	1.8 億
預製鋼筋 Prefabricated Steel Rebar	197	1.8 億
人力發展 Manpower Development	36	1,450萬
香港的先驅應用項目 Pioneering Application in HK	1	1,000萬
總數 Total :	3702	 11,5 億